
 موفقيت در رشته تيراندازي
 بودجه کافي مي خواهد

بدون شک منابع مالي در ورزش تيراندازي 
به عنوان يکي از رشته هاي پايه و پرمدال 
تأثير زيادي دارد و به همين خاطر نبايد در 
بحبوحه مشکلات مالي و بودجه محدودي 
ک��ه ورزش دارد، از عدم اع��زام تيم کامل 
تيراندازي به مسابقات جهاني تعجب کرد 
تيراندازي کشورمان با توجه به ظرفيت و 
پتانسيل بالايي که دارد، نياز به بودجه اي 
فراتر از بودج��ه اي که دولت ب��راي آن در 
نظر مي گيرد، دارد و در اين راس��تا بايد يک تحول اقتصادي در حمايت 
از رشته هاي پرمدال و پايه صورت بگيرد. البته وزير جديد ورزش در بدو 
امر به اهميت توجه به رشته هاي پرمدال اش��اره کرده است، با اين حال 
موضوعي که بديهي است اين اس��ت که با صرف منابع دولتي نمي توان 
در رش��ته اي مانند تيراندازي که هزينه زيادي دارد، موفق بود. به همين 
خاطر براي برون رفت تيراندازي از مشکلات مالي که گرفتار آن است بايد 
از ظرفيت هايي که در بخش خصوصي وجود دارد، استفاده کرد. مهم ترين 
نکته اي که براي يک ورزشکار تيراندازي از درجه اهميت برخورددار است، 
تمرين مستمر و شرکت در مسابقات مختلف بين المللي است. يک تيرانداز 
بايد حداقل سالانه 250 روز تمرين داشته باشد و با توجه به اينکه تيراندازي 
يک ورزش ذهني است بايد در اين مدت از آرامش برخوردار باشد. همچنين 
براساس يک پژوهش نفراتي که در بين رتبه هاي يک تا 10 المپيک لندن 
قرار گرفته اند، در 70 مسابقه بين المللي شرکت کرده اند، يعني با توجه به 
اينکه سالانه شش مسابقه بين المللي رسمي برگزار مي شود، اين ورزشکار 
براي اينکه موفق باشد 11 س��ال در مسابقات بين المللي حضور مستمر 
داشته است. با اين شرايط بديهي است که تيراندازي کشورمان با وجود 
پتانسيل و استعدادهايي که دارد، نياز به يک برنامه جامع براي رسيدن به 
موفقيت دارد که مسائل مالي مهم ترين فاکتور آن است. در همين راستا 
دولت و وزارت ورزش براي موفقيت تيراندازي در رقابت هاي پيش رو مانند 
بازي هاي آسيايي جاکارتا و المپيک نوجوانان که مدال هاي زيادي در آن 
توزيع مي شود، بايد از نظر مالي توجه ويژه اي به اين رشته داشته باشد و 

براي موفقيت سرمايه گذاري لازم انجام دهد. 

آتش نشانان قهرمان واقعي هستند
در پي به ش��هادت رس��يدن ش��ماري از 
آتش نشانان فداکار در حادثه آتش سوزي 
و ريزش ساختمان پلاس��کو، بسياري از 
ورزش��کاران ضمن اداي احت��رام و طلب 
مغفرت، آتش نشانان را قهرمانان واقعي و 
حماسه آفرينان نبرد با آتش برشمرده اند 
و اش��اره کرده اند که غيور مردان آتش نش��ان با اخلاص و احساس 
مسئوليت، به امر خطير خدمت رساني به آسيب ديدگان،  حماسه 
ايثار و جوانمردي را ثبت کردند. در اين بين سيامند رحمان، قوي ترين 
ورزشکار پارالمپيکي جهان هم که بارها براي ايران افتخارآفريني کرده 
است، با  اشاره به  شهداي آتش نشان مي گويد: »که قهرمانان واقعي 
آتش نشانان هستند که جان خود را براي سلامت ديگران به خطر 

مي اندازند. خدا به خانواده بازماندگان آنها صبر بدهد.«

مقصر واقعي کيست؟
اشتباهات ديگر صداي همه را درآورده است. برانکو که کمتر به داوري 
اعتراض مي کرد حالا صراحتاً مي گويد که عصباني است و نمي تواند باور 
کند اين اتفاقات سهوي باشد، خداداد هم فرياد مي زند که يا بازي را تکرار 
کنيد يا سه امتياز ما را بدهيد. البته پر هم بيراه نمي گويند. ارزش امتيازها 
و گل هاي زده در نيم فصل دوم براي تيم بسيار بالاست. پرسپوليس تجربه 
از دست رفتن قهرماني به دليل تفاضل گل کمتر را چشيده و خداداد هم 
خوب مي داند اين امتيازهايي که يکي پس از ديگري به بهانه اشتباهات 
داوري از دست مي رود، مي تواند آخر فصل تيم او را روانه ليگ پايين تر 
کند. حال آنکه نه فقط سرمربي پرسپوليس و س��ياه جامگان که اکثر 
مربيان ليگ از اين روند شاکي و ناراضي هستند، اما به نظر نمي رسد قرار 

بر اين باشد که در پي اين اعتراض ها دست شان به جايي برسد. 
بله، اشتباهات داوري جزئي از فوتبال است، اما نه هر اشتباهي! اشتباهي که 
به يک اوت، کارت زرد يا خطاي ميانه ميدان ختم شود و تأثير چنداني در 
روند بازي نداشته باشد را مي توان به خطاي انساني ربط داد و پذيرفت، اما 
وقتي کار به جايي مي رسد که بازيکن با دست به خود پاس داده و گل مي زند، 
يا بازيکن دوکارته تا انتهاي بازي در زمين مي ماند، برخورد توپ به سر بازيکن 
به ضرر تيمش پنالتي اعلام مي شود، ديگر نمي توان به بهانه اينکه اشتباهات 
داوري نيز جزئي از فوتبال است و چشم برآنها بست. بي توجهي ها که در واقع 
شانه خالي کردن آقايان از زير بار مسئوليت است، باعث شده شکافي عميق 
بين جامعه داوري و فوتبال ايجاد شود و حالا به صراحت مي توان گفت که 
مردان سياه پوش ميدان ها، منفورترين هاي فوتبال هستند، اما آيا دليل تمام 
اين نفرت که گاه در بدترين شعارها از روي سکوها خود را نشان مي دهد و گاه 
در قالب اعتراض مربيان، به قضاوت هاي مشکوك داوران برمي گردد يا عدم 
مديريت مسئولان کميته داوري است که اين بلبشو را به راه انداخته است؟

بدون شک بايد اشتباهات داوري مورد بررسي هاي موشکافانه قرار گيرد، نه فقط 
چون اذهان عمومي دچار شک و ترديد نشود و ديدش به جامعه داوري تغيير 
نکند. بلکه از آن جهت که حتي اگر اشتباهات، خطاي انساني هم هست، مورد 
بررسي قرار گرفته و اقدامي براي عدم تکرار آن شود، اما آنچه همواره در چنين 
موقعيت هاي خطيري شاهد آن بوده ايم، تصميمات و اقدامات آني و ضرب الاجلي 

بوده است. تصميماتي که هرگز نتوانسته گره از اين مشکل باز کند. 
کميته داوران که پيش از اين با حمايت هاي همه جانبه، حاضر به پذيرفتن 
اشتباهات داوري نبود و تنبيهي هم اگر در نظر مي گرفت و آن را رسانه اي 
نمي کرد، حالا طي اقدامي غيرمنتظره، دو داور را در کمتر از 24س��اعت 
محروم مي کند، اما آيا محروميت مشکل قضاوت هاي بحث برانگيز را حل 
مي کند يا اين تصميم آني راه فرار جديد مسئولان براي انداختن توپ به 

زمين داوران و کنار کشيدن خود از وسط ماجراست؟
داور خاطي بايد مورد مؤاخذه قرار گيرد. اين مسئله بدون شک به سود 
خود او هم خواهد بود تا مرتبه ديگر، قضاوت بهت��ري ارائه دهد، اما آيا 
آموزش هاي لازم در پي هر يک از اين اش��تباهات فاحش تأثيرگذار به 
داوران داده مي شود و گامي براي پيشرفت آنها برداشته مي شود يا دانش 
آنها به همان چيزي خلاصه مي شود که روز اول آموخته اند و چند جلسه 
کلاس توجيهي نصفه و نيمه اي که ابتداي فصل برپا مي شود؟ در واقع 
با اندکي تأمل مي توان دريافت مقصران اصلي اشتباهات داوري، قبل از 
آنکه قاضيان ميدان باشند، مسئولان کميته داوري هستند. نفراتي که 
کوبل هاي داوري را مي نويسند و بي توجه به حساسيت ها، توانايي هاي 
داوران و با توجه به اش��تباهات قبلي، بازي هايي را ب��راي آنها انتخاب 
مي کنند که قبل از شروع، تنش هاي خاص خود را دارند و مي توانند در 
نحوه قضاوت مردان سوت به دست ميدان ها تأثير مستقيم داشته باشد. 
 محروميتي که امروز براي دو داور خاطي هفته هجدهم در نظر گرفته شده، 
بدون شک نمي تواند پرونده اشتباهات داوري را بسته و مانع از تکرار اتفاقات 
اخير باشد؛ چراکه قبل از هر چيز تصميمي شتاب زده است براي آنکه مقصران 
اصلي بتوانند خود را پش��ت آن پنهان کرده و نقطه اي بر سرخط انتقادها 

بگذارند. تصميمي که بيش از هر چيزي به ضرر جامعه داوري است.

اشتباهات داوري در ليگ برتر فوتبال يک بار 
ديگر صداي انتقاد مربيان و بازيکنان را درآورده 
اس�ت. با اينک�ه کميت�ه داوران فدراس�يون 
فوتبال ت�اش مي کند قض�اوت داوران خود 
را بي عي�ب و نقص جل�وه دهد اما س�وت ها و 
تصميمات تأثيرگذار داوران در هفته هجدهم 
جاي هي�چ دفاعي را باقي نگذاش�ته اس�ت. 
داور ديدار پرس��پوليس – گس��ترش ف��ولاد با 
دو اشتباه فاحش و غيرقابل بخششي که مرتکب 
شد، انتقادهاي زيادي را به همراه داشت. اخراج 
نکردن بازيکن گس��ترش ب��ا ج��ود گرفتن دو 
کارت زرد و نگرفتن يک پنالتي فاحش به س��ود 
پرسپوليس از جمله اش��تباهات احمد صالحي 
در اين بازي بود. علاوه بر اين داور بازي س��ايپا – 
سياه جامگان نيز گلي که خلعتبري با دست وارد 
دروازه سياه جامگان کرد را هند اعلام نکرد تا سايپا 

با همان گل سه امتياز بازي را به جيب بزند. 

   از محروميت تا پيامک هاي تهديدآميز
حس��ين زرگر، همان داوري است که خطاي هند 
بازيکن سايپا را نديد تا حس��ن کامراني فر، رئيس 
دپارتمان داوري خبر محروميت او را در گفت وگو 
با تسنيم اعلام کند: »داور بايد خطاي هند مهاجم 
سايپا را مي گرفت و تصميم اول خودش را اجرايي 
مي کرد. تنها ديداري که اشتباه داور در نتيجه بازي 
تأثيرگذار بوده، ديدار س��ايپا و س��ياه جامگان بود. 
داوران در آناليز ساير بازي ها اشتباهاتي داشته اند، 
اما تنها اشتباه تأثيرگذار مربوط به همين بازي بود و 
طبق قانون، حسين زرگر چند هفته از سوي کميته 
داوران قضاوت نخواهد کرد.« اخراج نکردن مسعود 
ابراهيم زاده، بازيکن گسترش فولاد که کارت زرد 
دوم را دريافت ک��رده بود اتفاق ديگري اس��ت که 
کامراني فر در م��ورد آن اينگونه توضي��ح داد: »در 
گزارش داور و ناظر اخطار اول براي بازيکن شماره 5 
گسترش فولاد يعني باتيستا قيد شده و اخطار دوم 

براي بازيکن شماره 61 است. در صحنه  اخطار اول، 
ظاهراً بازيکن شماره 5 گسترش فولاد اعتراض  کرده 
و به همين دليل داور به او کارت زرد داده است. با اين 
وجود، در حال بررسي اين موضوع هستيم.«  ارسال 
پيامک هاي تهديدآميز موضوعي است که رئيس 
دپارتمان داوري در گفت وگو با ايسنا از آن به عنوان 
دليل تمرکز نداشتن داوران ياد کرد: »از روزهاي پايان 
نيم فصل اول عده اي با شماره هاي ناشناس به داوران 
زنگ و پيامک زدند و آنها را تهديد کردند. متأسفانه 
اين روند هنوز ادامه  دارد و اين افراد تمرکز و روحيه 
داوران را به هم زده اند و شرايط و جو داوري را متشنج 
کرده اند. اين عده بايد پاسخگوي رفتار ناشايست خود 
باشند. اگر جو داوري خراب شود کل فوتبال ضرر 
مي کند. در بازي پرسپوليس و گسترش فولاد تبريز 
سهم بيشتر اشتباه هاي داوري به دليل همين عدم 
تمرکز بوده است. اين مسئله را به مقامات فدراسيون 
فوتبال گزارش کرده ايم و قرار است به صورت جدي 

با افرادي که جو داوري را متشنج مي کنند، برخورد 
شود. در اين مدت هم اش��تباه هاي داوران را آناليز 
مي کنيم و اميدواريم داوران در هفته هاي آينده با 

آرامش بيشتري قضاوت کنند.«
   عصباني ام

برانکو ايوانکوويچ ديروز در تمرين تيمش مدعي شد 
اشتباهات داوري عليه پرسپوليس اتفاقي نيست.

سرمربي پرسپوليس با اشاره به کارت هاي زردي که 
به شاگردانش داده مي شود، گفت: » قبلاً هم گفته ام 
ما محاسبه گر نيس��تيم.  امتيازهاي ديدار با صبا نيز 
همانقدر براي ما مهم اس��ت که به امتيازهاي ساير 
تيم ها اهميت مي دهيم. ما براي ديدار با صبا، محسن 
ربيع خواه، فرش��اد احمدزاده، سيدجلال حسيني و 
مهدي طارمي را در اختي��ار نداريم. وقتي دو پنالتي  
روي طارمي گرفته نمي ش��ود، آيا اين بازيکن نبايد 
عصبي ش��ود؟ چرا براي ما اين سوت ها را نمي زنند؟ 
همچنين مدافع گسترش که دو بار کارت زرد گرفته 
بود نيز بايد اخراج مي شد در حالي که در زمين ماند. 
اين اتفاقات آنقدر زياد بوده که نمي شود گفت  اتفاقي 
بوده است. اگر يک نفر مدام حق شما را پايمال کند، 
شما ساکت مي ايستيد؟ عصبي هستم، چون دو پنالتي  
ما را برابر گسترش فولاد نگرفتند و بازيکن حريف را 
اخراج نکردند. در بازي هاي قبل هم مدام داوري ها به 
ضرر ما تمام مي شود. طبيعي است که در چنين فضايي 
چون فشار زيادي روي بازيکنان است و هواداران از آنها 
انتظار زيادي دارند، عصبي شوند. من درکشان مي کنم. 
آيا وقتي داور پنالتي  ما را نمي گيرد بايد به او بگوييم 
ببخش��يد که پنالتي  نگرفتي؟! به خاطر اشتباه هاي 
داوري روز به روز نگران تر مي شوم و منتظرم که باشگاه 

در اين زمينه واکنشي نشان دهد.«
   يک امتياز ما را بدهيد

سرمربي سياه جامگان معتقد است محروميت داور 
بازي اين تيم با سايپا دردي از آنها دوا نمي کند. خداداد 
عزيزي پس از محروميت زرگر انتقادهاي تندي را در 
گفت وگو با تس��نيم به زبان آورد: »محروميت داور 
به چه درد ما مي خورد؟ چه سودي براي ما خواهد 
داشت؟ به خدا ناراحت شدم زرگر را محروم کردند. 
آقايان! همين ي��ک امتيازي ک��ه داور از ما گرفت، 
ممکن است آخر فصل باعث سقوط سياه جامگان 
ش��ود. از فدراس��يون فوتبال، کميت��ه انضباطي و 
شخص اسماعيل حسن زاده مي خواهيم يک امتياز 
ما را برگردانند. داور ابت��دا خطاي هند محمدرضا 
خلعتبري را گرفته و س��پس به سمت کمک خود 
دويده و تصميمش را تغيير داده است. يک بار ديگر 
مي خواهيم که فدراسيون فوتبال فيلم بازي را بازبيني 
کند و يک امتياز ما را برگرداند. فوتبالي ها حرف من 
را خوب مي فهمند. شايد به جوابي نرسيم، اما ممکن 

است به فيفا هم شکايت کنيم.«
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

قرار نيست سرمربي تيم ملي تكواندو شوم
در حال��ي ک��ه ط��ي روزهاي گذش��ته 
اخبار موثقي درباره مذاکره مس��ئولان 
فدراس��يون تکواندو با فريبرز عسگري 
شنيده مي ش��د اين مربي در رد هرگونه 
مذاکره اي گفت: »هيچ پيش��نهادي از 
سوي فدراس��يون براي همکاري با تيم 
ملي دريافت نکردم البته من از ديگر کشورها هم پيشنهاد دارم، 
اما اولين اولويتم فعاليت در ايران اس��ت ولي اگر شرايط فراهم 
نشود نيم نگاهي به فعاليت در کشورهاي ديگر دارم. در حال حاضر 
فرزندانم در حال تحصيل هستند و بايد به اين نکته نيز توجه کنم. 
بايد به اين نکته اشاره کنم که با توجه به شرايط فعلي، کار تنها 
به دست يک نفر انجام نمي شود و خانواده تکواندو هم بايد دست 

در دست بدهند تا به اميد خدا شرايط بهتر شود.«

دنيا حيدري

آفريقاي جنوبي مذاکره با کرش را رد کرد
اتحاديه فوتب��ال آفريق��اي جنوبي پس 
از پايان همکاري اش با ش��يکس ماشابا، 
بالاخره پس از ماه ها جست وجو اعلام کرد 
که کانديداهاي نهايي را ب��ه زودي اعلام 
خواهد کرد. خانم سيکلاس، عضو کميته 
فني اتحاديه فوتبال آفريق��اي جنوبي با 
تأکيد بر اينکه م��ا تاکنون با هيچ مربي ب��راي حضور روي نيمکت 
بافانا بافانا صحبت يا مذاکره اي نکرده ايم، مي گويد: »تا زماني هم که 
رئيس اتحاديه از گابن بازنگردد، نمي توانيم کاري کنيم. اين اتحاديه 
هيچ مذاکره اي با سرمربي کنوني تيم ملي ايران هم نداشته است.« 
اين صحبت در حالي عنوان مي شود که وقتي ماه گذشته کرش نامه 
استعفاي خود را به فدراسيون فوتبال ايران تسليم کرد، به شدت بحث 

حضورش به عنوان سرمربيگري بافانا بافانا مطرح شده بود.

احمدرضاهامونيحقيقت

کارشناس تيراندازي

بانوان ايران در انتخابي واليبال زنان جهان
تيم ملي واليبال بانوان ايران بامداد امروز تهران را به مقصد مالديو ترك مي کرد 
تا در رقابت هاي انتخابي زنان جهان در منطقه آسياي مرکزي شرکت کند. 
اين رقابت ها از هشتم تا دهم بهمن ماه به ميزباني شهر ماله پايتخت مالديو و 
در سالن سرپوشيده جوانان اين شهر برگزار مي شود و شاگردان مايدا چيچيچ، 
شنبه در نخستين ديدار خود به مصاف نپال مي رود و يک شنبه نيز با مالديو 
ديدار مي کند. تاکنون حضور سه تيم امريکا به عنوان قهرمان 2014، ژاپن 
ميزبان 2018 و برزيل به عنوان قهرمان 2015 امريکا جنوبي قطعي شده و 
قاره آسيا علاوه بر ميزبان، چهار سهميه ديگر در مسابقات واليبال قهرماني 

جهان دارد که تيم ها براساس مسابقات انتخابي مشخص مي شوند. 
-------------------------------------------------------------

معرفي آزادکاران براي جام جهاني
ترکيب تيم ملي کش��تي آزاد ايران براي حض��ور در رقابت هاي جام جهاني 
مشخص ش��د. حس��ن رحيمي و يونس سرمس��تي)57 کيلوگرم(، بهنام 
احس��ان پور، ايمان صادقي و مس��عود اس��ماعيل پور)61 کيلوگرم(، ميثم 
نصيري و مه��دي يگان��ه جعفري)65کيلوگرم(، مصطفي حس��ين خاني، 
حامد رش��يدي و جمال عبادي)70کيلوگرم(، پيم��ان ياراحمدي و بهمن 
تيموري)74کيلوگرم(، حس��ن يزداني و عليرضا کريم��ي )86 کيلوگرم(، 
امير محمدي و حس��ين ش��هبازي)97کيلوگرم( و کميل قاسمي و يدالله 
محب��ي)125 کيلوگرم( کش��تي گيران دعوت ش��ده به تيم ملي کش��تي 
 آزاد هس��تند که ق��رار اس��ت در جام جهان��ي کش��تي آزاد ک��ه روزهاي

28و 29 بهمن ماه به ميزباني کرمانشاه برگزار مي شود، شرکت کنند.
-------------------------------------------------------------
تبريک سردار رحيمي به رئيس جديد هيئت تيروکمان اصفهان

رسول رحيمي، رئيس هيئت تيروکمان نيروهاي مسلح با صدور پيامي، انتخاب 
حميدرضا ساکت را به عنوان رئيس هيئت تيروکمان استان اصفهان تبريک گفت 
و ابراز اميدواري کرد که ساکت بتواند روزهاي موفقي را در اين هيئت سپري کرده 

و تأثير مثبتي بر روند حرکتي تيروکمان استان اصفهان داشته باشد.

گزارش

سعيد احمديان

کامراني فر: تهديدهاي پيامکي علت اصلي اشتباهات داوري است!

سوت هاي اشتباه روي اعصاب ليگ برتر

هفته بيستم رقابت هاي ليگ برتر واليبال يک مهمان ويژه دارد. 
رادوستين استويچف، گزينه سرمربيگري تيم ملي که براي بازديد 
از شرايط و امکانات واليبال ايران در تهران به  سر مي برد، عصر امروز 
در خانه واليبال دو بازي از رقابت هاي ليگ برتر يعني بازي بانک 
سرمايه مقابل شهرداري ساري و ديدار پاسه و سايپا را از نزديک 
تماشا مي کند. در ساير ديدارهاي اين هفته هاوش گنبد به مصاف 

پيکان مي رود، خاتم اردکان با ش��هرداري تبريز روبه رو مي شود، 
شهرداري اروميه با صالحين ورامين ديدار مي کند و کاله مازندران 
و شهرداري اراك مقابل هم قرار مي گيرند. پيش از ديدارهاي اين 
هفته تيم هاي بانک س��رمايه، پيکان و ش��هرداري اروميه صعود 
خود به پلي آف را قطعي کرده اند. ضمن اينکه دو تيم قعرنش��ين 

شهرداري اراك و هاوش گنبد هم راهي به پلي آف ندارند.

ليگ برتر واليبال زير نظر استويچف

کودکان شهداي مدافع حرم مهمان پرسپوليس
تمرين روز گذشته پرسپوليس ، مهماناني ويژه داشت. در برنامه خندوانه بود 
که مهرداد ميناوند به رامبد جوان قولي داد. بازيکن سابق پرسپوليس وعده 
داد تعدادي از کودکاني را که پدرشان شهيد مدافع حرم هستند ، به تمرين 
پرسپوليس ببرد، وعده اي که روز گذشته عملي شد و حتي برخي از عوامل 
خندوانه را نيز براي تصويربرداري و تهيه گزارش از اين خوش قولي به تمرين 
پرسپوليس کشاند. ميناوند طبق قولي که داده بود روز گذشته شرايطي 
فراهم کرد که تعدادي از کودکان شهداي مدافع حرم در تمرين پرسپوليس 
حاضر شده و با بازيکنان و مربيان مورد علاقه خود عکس يادگاري گرفته و 

از نزديک شاهد تمرين سرخپوشان تهراني باشند. 

فيفا، باشگاه استقال را از نقل و انتقالات محروم کرد
جباروف و آندو رفتند روي هوا!

دست روي دس�ت گذاش�تن و تأخير در پرداخت بدهي بازيکنان 
خارجي سرانجام کار دست استقال داد و آبي ها طبق حکم فيفا که 
ديروز رسانه اي شد با محروميت از فصل نقل و انتقالات، نمي توانند با 
بازيکن جديدي قرارداد ببندند و اين يعني فعاً منصوريان نبايد روي 
آندو و جباروف که با هزار اميد جذب ش�ده بودند، حساب باز کند. 
بازيکنان خارجي بيش از آنکه در سال هاي اخير براي فوتبال ايران خير داشته 
باشند، شر داشته اند و باشگاه هاي ايران را به دردسر انداخته اند، مانند چند 
سال قبل که از پرسپوليس به خاطر شکايت يک بازيکن خارجي شش امتياز 
کسر شد و حالا امروز که حکم محروميت باشگاه استقلال در فصل نقل و 
انتقالات توسط فيفا به ايران رسيده اس��ت و باز هم اهمال و پشت گوش 
انداختن و امروز و فردا کردن هاي مديريت استقلال سبب شده تا کاسه صبر 
فدراسيون جهاني فوتبال تمام شود و فيفا رأي به محروميت باشگاه استقلال 
بدهد. ظاهراً دليل اين امر تعلل استقلالي ها در پرداخت مطالبات 47 هزار 

دلاري عادل شيحي، هافبک آلماني – مراکشي اين تيم بوده است. 
شيحي که در زمان مديرعاملي بهرام افشارزاده به استقلال اضافه شد و اولين بار 
در هفته بيست و يکم ليگ مقابل راه آهن 21 دقيقه براي استقلال به ميدان 
رفت. شيحي در ادامه مقابل پديده، استقلال خوزستان و سپاهان هم 90دقيقه 
بازي کرد، اما در اوايل بازي مقابل پرسپوليس مصدوم شد و سپس در ادامه از 
استقلال کنار گذاشته شد. پرونده شيحي که اين روزها در ليگ دسته سوم 
آلمان بازي مي کند اما همچنان ادامه پيدا کرد تا اينکه در پاسخ به شکايت 
شيحي، فيفا به استقلال تا 1۳ دسامبر مهلت داد تا مطالباتش را پرداخت کند 
اما استقلالي ها اين پول را در بيست و هفتم دسامبر به اين بازيکن پرداخت 
کردند. اين تأخير باعث شد فيفا استقلال را از هرگونه فعاليت در فصل نقل  و 
انتقالاتي منع کند. حکمي شبيه به آنچه پيشتر براي بارسلونا و رئال مادريد داده 
بود و بارسايي ها از آردا توران و سوارز نتوانستند يک نيم فصل استفاده کنند. 

   تحريم بوديم، دير تسويه کرديم
واکنش استقلالي ها به ماجرا اما قابل تأمل است. در حالي که افتخاري حرفي 
نزده، زماني گفته است: »افتخاري همين ديروز در جلسه هيئت مديره مان 
گفت مشکلي نداريم و بدهي هاي خارجي را پرداخته ايم.« ظهر ديروز هم 
باشگاه اس��تقلال با صدور اطلاعيه اي روي خروجي سايت خود پيرامون 
اتفاقات مربوط به محروميت اين باشگاه از فصل نقل و انتقالات توضيحاتي 
را ارائه کرد. در اين اطلاعيه، تأخير در پرداخت بدهي به تحريم ها ربط داده 
شده و در بخشي از آن آمده است: »باشگاه استقلال به واسطه شکايات 
بازيکنان قبلي خود در سال هاي گذشته همواره با نامه هاي تهديدآميز 
فيفا مبني بر کسر امتياز يا منع جذب بازيکنان داخلي و خارجي مواجه 

بوده است. در مورد موضوع فعلي هم باشگاه استقلال طلب 47 هزار دلاري 
عادل شيحي را پرداخت کرده، اما به واسطه مشکلات انتقال پول از تهران به 
آلمان از طريق سيستم مالي و بانکي عادي، اين باشگاه پيشنهاد داد اين پول 
تسليم سفارت آلمان در تهران شود که وکيل آلماني شيحي با اين مسئله 
مخالفت کرد. براساس اعلام فيفا، روز 1۳ دسامبر هم به عنوان آخرين فرصت 
براي پرداخت اين پول اعلام شد. باشگاه استقلال نيز به دليل مشکل نقل 
و انتقالات پول از طريق صرافي مجاز اقدام به انتقال پول کرد، البته به دليل 
تعطيلات سال جديد ميلادي، اين مبلغ با تأخير به مقصد رسيد که تأييديه 

دريافت آن هم توسط وکيل عادل شيحي به فيفا رسيده است.«
در ادامه اطلاعيه باشگاه استقلال آمده است: »باشگاه استقلال نيز از طريق 
وکيل ايتاليايي خود به فيفا اعلام نموده به همان دليلي که شما نمي توانيد 
مطالبات ايران را به خاطر تحريم هاي بين المللي بانکي پرداخت نماييد و 
طلب ۳80 هزار دلاري باشگاه استقلال بابت حضور شش بازيکن در جام 
جهاني از سوي فيفا پرداخت نشده، باشگاه استقلال نيز قادر به حواله پول 

خود به طلبکاران نمي باشد.«
   سرنوشت آندو و جباروف چه مي شود؟

اين حکم از سوي کميته حل اختلاف فيفا قطعي است و آبي هاي تهراني 
نمي توانند از بازيکنان جديد خود مانند آندرانيک تيموريان، سرور جباروف 
و روزبه چشمي در ليگ برتر و جام باشگاه هاي آسيا استفاده کنند تا آبي ها 
شرايط دشواري را تا پايان فصل تجربه کنند. با محروميت استقلال از نقل و 
انتقالات، جباروف بعد از گرفتن غرامتي سنگين به کشورش برمي گردد، آندو 
بايد دنبال تيم جديدي باشد و روزبه چشمي، حداقل يک نيم فصل قرضي در 
تيم ديگري بازي کند يا همچنان دور از فوتبال بماند. البته اين در صورتي 

است که رايزني آبي ها براي حل مشکل محروميت به جايي نرسد. 

حضور در فرانسه حائز اهميت است
شهرام هروي، سرمربي تيم ملي کاراته ايران گفت: »با توجه به تغيير 
شرايط و قوانين داوري و به منظور آشنايي با اين شرايط بهتر است 
حضور کاملي در مسابقات ليگ جهاني وان فرانسه داشته باشيم. 
قطعاً طي چند روز آينده رويداد بسيار مهمي در اين کشور برگزار 
مي شود. بيش از 80 کشور شرکت مي کنند و حضور در اين رقابت ها 
براي هر کاراته کايي حائز اهميت است.« 10 کاراته  کاي زن و مرد 

ايران قرار است در اين رقابت ها به مصاف حريفان بروند.

ورود نهاد نظارتي به بحث اعزام ها
يک نهاد نظارتي به موضوع اعزام برون مرزي و حضور مربيان خارجي در 
کشور ورود کرده است. اطلاعات اوليه حاکي از نابساماني و فساد گسترده 
در اين حوزه است. در اين خصوص هماهنگي هاي لازم با دستگاه قضايي 
انجام و بازرسي و تحقيقات وسيعي آغاز شده که تاکنون منجر به احضار 
چند نفر نيز شده است. به نظر مي رسد اصرار بيش از حد برخي رشته ها 
به حضور در اردوهاي خارجي و عقد قرارداد و فسخ آن با مربيان خارجي 
در برخي رشته هاي ديگر دلايل حساس شدن نهادهاي نظارتي باشد.

چرا پاسخ من را نمي دهيد
درك بائرمن سرمربي تيم ملي بس��کتبال ايران با ارسال ايميلي 
به فدراس��يون بس��کتبال ايران خواستار پاسخ مس��ئولان ايران 
در خصوص فس��خ قراردادش ش��د. بائرمن در اين ايميل نوشته 
است: »من تقاضاي فس��خ قرارداد کرده ام، پس چرا پاسخ من را 
نمي دهيد؟!« با اعلام اين خبر حواشي مربوط به شکايت فدراسيون 
بسکتبال از اين مربي آلماني شرايط تازه اي به خود گرفته است و 

حالا شايد شرايط به سود مرد حرفه اي آلماني کاملًا تغيير کند.

تلاش  عابديني نشان شايستگي شمشيربازي است
تلاش هاي شمش��يربازي ايران در المپيک ريو و رقابت هاي جهاني باعث شده تا نگاه هاي 
بين المللي به اين رشته ورزشي کشورمان و ملي پوش��ان آن تغيير کند. با اين اوضاع، اما 
شمشيربازي هم مانند خيلي از رشته هاي پرمدال زياد مورد توجه مسئولان ورزش کشور 
نيست و شمشيربازها با مشکلات عديده اي روبه رو هستند. ديروز مسعود سلطاني فر، وزير 
ورزش و جوانان در بازديد از اردوي تيم ملي شمش��يربازي همان حرف هاي اردوي 
تيراندازي را زد و گفت از شمشيربازها در المپيک توکيو توقع  مدال داريم، فقط 
بايد نشست و ديد اين توقع مانند تيراندازي به حذف و خط خوردن برخي 
ملي پوشان مي انجامد يا اينکه واقعاً در وضعيت آنها تغيير مي دهد. سلطاني فر 
گفت: »تلاش هاي عابديني در المپيک ريو  نشان از شايستگي شمشيربازان 
ايراني براي رس��يدن به س��کوي المپيک دارد، ما به همي��ن جهت براي 
تلاش هاي او پاداش مدال برنز در نظر گرفته ايم. البته من از رئيس فدراسيون 
مي خواهم تا بيشتر از گذشته به بخش دختران شمشيرباز ايران توجه داشته 
باشد تا آنها همپاي تيم هاي آقايان حضوري موفق در رقابت هاي آسيايي و 
جهاني داشته باشند.« پيمان فخري، سرمربي تيم ملي در اين بازديد  گفت: 

»براي کسب مدال مي رويم و به اميد خدا با دست پر برمي گرديم.«
 

بحران در تيراندازي تشديد شد
به رغم تمام وعده وعيدها در خصوص سروسامان گرفتن وضعيت رشته هاي مدال آور، اما اين 
روزها حال و روز تيراندازي اصلاً روبه راه نيست. پس از برکناري مهدي هاشمي از رياست 
فدراسيون و حضور مهدي مبيني در اين سمت گمان مي رفت که وزارت نشينان ورزش و 
شخص وزير که به گفته خودش منتظر افزايش مدال آوري تيراندازي است، آستين ها را بالا 
بزنند و از خجالت تيراندازان بدون تير و برنامه با چند اردوي خوب و رفع مشکلات 
برآيند، ولي اتخاذ تصميمات عجيب حالا باعث ش��ده حتي اردوها از س��وي 
ملي پوشان تحريم و تعطيل شود. شنيده ها حاکي از آن است که فدراسيون به 
بهانه کمبود بودجه روي نام برخي ملي پوشان و مربيان آنها براي اعزام به 

مسابقات جهاني هند خط قرمز کشيده است، مه لقا جام بزرگ و نرجس 
امام قلي نژاد از جمله تيراندازان و جعفر جعفرزاده مربي خط خورده 

اين مسابقات هستند.  جعفرزاده مي گويد: »از اين بدتر نمي شود، 
به من مي گويند نبايد بروي چون پول نداريم، ولي يک نفر ديگر 

را به عنوان سرپرست اعزام مي کنند.« محمدرضايي، مربي تيم 
ملي تفنگ هم مي گويد: »ورزشکار حق دارد شاکي باشد، مدت ها تمرين 

کرده و در اردو بوده، اما حالا به او مي گويند بايد بروي.«

فريدونحسن
منهايفوتبال


